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Den 15. juli 2005

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 178 (alm. del ) stillet af Folketin-
gets Miljø- og Planlægningsudvalg den 27. juni 2005.

Spørgsmål  nr. 178:

Hvilke overvejelser er der gjort for at mindske partikelforureningen fra bræn-

deovne, og har regeringen nedsat et udvalg til at arbejde med problemstillin-

gen?

Svar:

En række undersøgelser har vist, at brændeovne kan give et betydeligt bi-

drag til lokal forurening med partikler. På den baggrund har regeringen taget 

initiativ til, at der udarbejdes en bekendtgørelse, der begrænser udledningen 
af partikler fra brændeovne. Bekendtgørelsen forventes sendt i høring umid-

delbart efter sommerferien og parallelt hermed til notificering i EU-

kommissionen. Jeg forventer, at resultatet af den kommende bekendtgørelse 

vil være, at luftforureningen fra brændeovne bliver nedsat væsentligt over 

tid.

Jeg kan desuden oplyse, at Miljøstyrelsen arbejder videre med en række 

projekter under regeringens miljø- og sundhedsindsats, der yderligere vil be-

lyse problematikken omkring brændeovne. Der er ikke nedsat et udvalg til at 

arbejde med problemet, hvilket der heller ikke er behov for efter min opfattel-
se.

Jeg kan desuden henvise til mit brev til udvalget af 29. juni 2005 (udvalgsbi-

lag 333, omdelt 1. juli 2005), hvor jeg redegjorde for regeringens indsats 
mod luftforurening med partikler, herunder indsatsen omkring brændeovne. 
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